
Beboer- og pårørenderåds møde d.22/6-2021, kl. 16-18 i Dragørstuen, 

Enggården. 
 

Tilstede: Ditlev Wærling, Per Faldborg Olesen, Leif Ingersholm, Lisa Broberg, Annette 
Jørgensen, Ole Andersen, Joan Marie Aastrand-Jørgensen. 

 
Afbud: 

 
Referent: Joan M. Aastrand-Jørgensen 

 
Dagsorden: 

 
1. Godkende referat af den 11/5-2021 – Godkendt. Vi gennemgår det sidste referat og tager 

op, hvis der er nogle opgaver der skal følges op på. Der bliver spurgt til om 

kontaktbøgerne er kommet ud til beboerne og om de bliver brugt. 

2. Velkommen til Per Faldborg Olesen, Nyt Bop medlem som repræsentant for 

kommunalbestyrelsen – Per fortæller, at han ikke kender så meget til området, men 

meget gerne lytter. Per er med i de næste syv mdr., og vi må se hvad der sker efter 

kommunevalget. 

3. Orientering fra Ole Andersen; økonomi, personalesituation, m.m. – Økonomien er pt. 

stabil og vi har minimeret brugen af vikar, hvilket har været med til at stabilisere 

økonomien. 

Ole informere om de årlige budget forhanlinger. 

Maden bliver drøftet og de fleste er meget tilfredse med kvaliteten. 

Personalesituationen er stationær, vi har kun få vakante stillinger pt. 

4. Arbejdet med ”beboere med demens”, herunder ”hvad der kan gøres for at hindre, 

at en beboer uopfordret tager sig adgang til andre beboeres lejlighed”. Punktet er 

afledt af en konkret pårørende henvendelse, og drøftes generelt. – Leif redegører for 

den konkrete episode fra en pårørende. Vi ville gerne have haft vores demenskonsulent 

med til dette punkt og vil gerne invitere Annie Madsen med til næste møde. 

Ole redegør for, at den borger der går ind til andre borgere er den svage part, og at andre 

beboere må låse deres dør, hvis de ikke ønsker ubudne gæster. Vi taler overordnet om 

emnet og vender tilbage til emnet på næste møde, hvor Annie Madsen. 

5. Samarbejdet med KAB som boligadministrator – Leif fortæller, at KAB er forpligtet til at 

indkalde til et beboere møde hvert år, bl.a., når der er huslejestigninger. Annette fortæller, 

at det bliver beboerne, og at der ligger en indkaldelse på boligerne til et sådan møde. 

I forbindelse med brandsikringen af nogle af afdelingerne vil der komme en huslejestigning 

og Leif redegør for at denne stigning ikke ville være kommet, hvis man havde taget stilling 

til dette, imens der blev bygget. Ældrerådet vil forfølge denne merudgift for de nuværende 

beboere med kommunen. 

Ved sidste møde blev der spurgt ind til vandregningen, der er steget meget. Lisa redegør 

kort for, hvad begrundelsen er for denne stigning. Der er ændret på hvilke datoer, der 

opgøres årsforbruget tilbage i 2018. Der har derfor været et efterslæb, og det vil man nu 

have indhentet i 2020. Det betyder, at regningen stiger med 50%, så beboere der bor her 



nu kommer til at betale for noget fra de tidligere beboere. Leif vil meget gerne tage fat i 

denne opgave. Ligeledes har Ole kontaktet KAB og har endnu ikke fået et svar. Plan og 

teknik er også kontaktet af Ole, og vi afventer et svar. 

6. Status på brandsikringsarbejder, v. Ole – Vi har afsluttet brandsikringsarbejdet og får 

brandtilsynet på besøg på fredag for at godkende brandsikringen. Pårørende har fået 

sendt en mail, vedr. indretningen af de ombyggede køkkener. 

7. Arbejdet med aktiviteter til beboerne, herunder brugen af nationale puljer. – Vi har 

talt om at vi vil maile ud til pårørende, hvordan man kan tilmelde sig til aktiviteter. Dette er 

ikke sket ved Kurt Ravn engagement, og der bliver efterlyst at få mere information, så de 

pårørende kan være med til at motivere til arrangementerne. Ole redegør for, at vi har et 

ønske om at få en aktivitets/frivilligheds koordinator, så vi kan styrke indsatsen. 

Vi får en pulje som har overskriften ” styrke oplevelse industrien” og er på ca. 400.000 kr. 

Vi vil gerne have forslag til hvilke aktiviteter, vi skal understøtte. En mulighed kunne være 

at gentage afdelingsfesterne fra sidste år, hvor den lokale slagter kom og grillede en 

helstegt pattegris. Der bliver forslået at gå på restaurant, Sylten, Espersen, Badehotellet 

og at pårørende kunne være med til at køre. 

8. Repræsentanter til BOP, hvordan rekrutterer vi flere medlemmer? – Vi har pårørende 

repræsentanter fra afd. A, B, C. Vi mangler pårørende fra afd. D og gerne en med mere fra 

afd. A. Der er en henvendelse fra en pårørende fra afd. B, og vi drøfter at have 

suppleanter med ved møderne. 

Ligeledes mangler der personale fra afd. A og D. 

Vi vælger at opfordre pårørende fra afd. A og D i Engbladet. 

9. Evt. – 

- Ole orientere om, at der skal skiftes tag på Daghjemmet, og der vil derfor blive 

inddraget P-pladser ved Strandjægervej 17 i den periode. 

- Ligeledes er der tanker om at flytte hjemmeplejen her ned på Enggården, men det er 

ikke vedtaget, skal tages op af politikkerne. 

- Ved Strandjægervej 3 bliver der sat blomster i kummerne i den nærmeste fremtid. 

Ligeledes opsættes der aksebæger 

 
10. Emne til næste gang som bliver mandag den 30/8- 2021 kl. 16-18 i Dragørstuen 

Enggården: 

 
- Borger med demens v. Annie Madsen. 

- Tilfredshed med KAB. 

- Status for Aktiviteter 

 
Ditlev Wærling/ Ole Andersen 
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